
PROTOKÓŁ Nr VI/2024 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 6 września 2024 r. 

 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://samorzad.gov.pl/web/gmina-skape/sesja-vi-z-dnia-06092024-r i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył VI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
8.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, SEketarz Gminy i członka Zarządu Powiatu 
Świebodzińskiego Alicję Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, wszystkich 
radnych i sołtysów. Poinformował, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczą wszyscy, więc 
podejmowane uchwały będą miały moc prawną (lista obecności w załączeniu). 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia, z którego na wniosek Wójta zaproponował 
wykreślić projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Skąpe dla lokalizacji instalacji odnawialnych źródeł 
energii, w tym elektrowni wiatrowych i elektrowni fotowoltaicznych, w obrębach ewidencyjnych 
Skąpe, Pałck, Międzylesie. Innych zmian do porządku obrad nie wniesiono. W wyniku 
głosowania przyjęto zmianę a porządek przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029, 
c) o zmianie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu, 
d) wyrażenia woli ustalenia dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji na 
terenie Gminy Skąpe, 

e) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych, gromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych 

f) ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
w Skąpem, 

g) udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

h) o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty 
budowlane przy zabytkowym kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny 
w Pałcku” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 
Nr RPOZ/2022/10223/PolskiLad, 

i) o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. w sprawie 
przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty budowlane przy zabytkowym 
kościele pw. św. Jadwigi w Rokitnicy” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 
w ramach Wstępnej Promesy Nr RPOZ/2022/10243/PolskiLad, 

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu, 
l) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki nr ewidencyjny 206, obręb Łąkie, gmina Skąpe, 
m) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Skąpe dla lokalizacji elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
w obrębie ewidencyjnym Rokitnica, Węgrzynice, Międzylesie, gmina Skąpe, 

n) nabycia na rzecz Gminy Skąpe prawa własności lokalu mieszkalnego położonego 
w budynku zlokalizowanym w Rokitnicy, 

o) wyrażenia zgody na obciążenie gminnych nieruchomości oznaczonych 
nr  ewidencyjnymi 26/117 i 26/120 obręb Niesulice, prawem służebności gruntowej, 
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p) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym na czas 
nieoznaczony, 

q) rozpatrzenia petycji, 
r) rozpatrzenia petycji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Przyjęcie protokołów IV i V sesji Rady Gminy Skąpe. 
8. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 2. Podjęcie uchwał: 
a) Skarbnik Danuta Hekawa przedstawiła zmiany w projekcie uchwały o zmianie uchwały 

w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok. 
W zakresie dochodów: 
- w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” zmniejsza się plan o kwotę 
487.017,39 zł tej pozycji zostało wykreślone zadanie dot. robót budowlanych przy pałacu 
w Rokitnicy. To zadanie zostanie zapisane jeszcze w roku 2024 w wersji przedstawianej 
na komisjach było to przeniesione na rok dwa dwadzieścia pięć W zakresie wydatków też; 
- w dziale „Wytwarzanie i zaopatrzenie w wodę” zwiększamy środki o kwotę 121.934,24 
zł - dotyczy dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem. Na 
komisjach kwoty zostały podane w zaokrągleniu do pełnych złotych; 
- w dziale „Drogi publiczne” wprowadza się dotację na pomoc finansową dla Powiatu 
Świebodzińskiego na dofinansowanie zadania „Odprowadzanie wód opadowych w 
Węgrzynicach” i to jest kwota 24.448,43 zł; 
- w dziale „Administracja publiczna” zwiększa się środki na zadania w zakresie zadań 
zleconych i w ramach wydziału zostaje wprowadzone również zadanie na dofinansowanie 
kosztów konserwatora zabytków na kwotę 1.067,34 zł jest to pomoc finansowa dla 
powiatu; 
- w dziale „Gospodarka komunalna” zostaje również poprawiona kwota dotacji 
przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem i to jest kwota 424.281,70 
zł; 
- o 300,00 zł zwiększamy dotację dla OSP Niekarzyn; 
-  w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” korygujemy kwotę na zabytkowy 
pałac w Rokitnicy i będzie to kwota 478.567,39 zł. 
Po wprowadzonych zmianach zmienia się plan dochodów budżetu gminy Skąpe na rok 
2024i ipo stronie dochodów wynosi ogółem 56.814.689,54 zł, a po stronie wydatków 
budżet wynosi 59.959.472,90 zł. Pozostałe zapisy w uchwale pozostają bez zmian  
Wójt Zbigniew Woch zabierając głos wyjaśnił, że zwiększenia budżetu związane są z: 
- poszerzeniem zakresu inwestycji w ramach Polskiego Ładu w miejscowości Pałck;  
- działaniami w związku z inwestycją naprawy dróg dojazdowych do wspólnot w m.  
Zawisze, Ołobok i Niekarzyn; 
- przebudową ulicy Kościelnej w Ołoboku; 
- przebudową ulicy dojazdowej do gimnazjum w Radoszynie. 
Oczywiście wykonanie tych zadań uzależnione jest od pozytywnej opinii BGK. Wniosek 
został złożony dwa tygodnie temu. W przypadku negatywnej decyzji te zadania zostaną 
wycofane z budżetu.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad poprawką do projektu 
uchwały. Poprawka w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. W wyniku 
głosowania uchwała Nr VI/37/2024 wraz z wprowadzoną poprawką została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

b) Skarbnik Danuta Hekawa omówiła zmiany do projektu uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2024-2029. 
W projekcie wykreślone zostało zadanie w zakresie robót budowlanych przy pałacu 
zabytkowym w Rokitnicy.   
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Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad poprawką do projektu 
uchwały. Poprawka w wyniku głosowania została przyjęta jednogłośnie. W wyniku 
głosowania uchwała Nr VI/38/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

c) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/39/2024 wraz z wprowadzoną 
poprawką została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) Wójt Zbigniew Woch opatrzył komentarzem projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli 
ustalenia dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków 
realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji na terenie Gminy Skąpe. 
Przedstawił przygotowane przez Kierownika ZWiK w Skąpem na tę okoliczność slajdy, 
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia woli ustalenia dopłat do taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji na 
terenie Gminy Skąpe. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/40/2024 została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

e) Wójt przedstawił szczegóły dotyczące kosztów wywozu nieczystości w związku 
z procedowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Skąpem do wywozu nieczystości płynnych, 
gromadzonych w zbiornikach bezodpływowych. W załączeniu do niniejszego protokołu 
prezentacja z sesji.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała Nr VI/41/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Wójt Zbigniew Woch szczegółowo omówił kwestię wzrostu kosztów funkcjonowania ZWiK 

i konieczności udzielenia dotacji. W załączeniu do niniejszego protokołu prezentacja 

z sesji.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Skąpem. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/42/2024 została podjęta jednogłośnie 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

g) Wójt Zbigniew Woch zabrał głos przy procedowaniu projektu uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Poinformował, że uczestniczył 

w pozyskiwaniu dofinansowania dla trzech przedsięwzięć na naszych kościołach czyli dla 

przedsięwzięcia w Pałcku, Rokitnicy i Radoszynie. Dla inwestycji w Pałcku udało się udało 

się pozyskać znaczną kwotę około 300 tys. zł w związku z dofinansowaniem z Polskiego 

Ładu. Procedura składania wniosków była uproszczona i dla kościoła w Pałcku nie było 

dokumentacji upoważniającej do wykonania tego przedsięwzięcia. Ta dokumentacja 

w części zostanie sfinansowana ze środków finansowych mieszkańców miejscowości, 

a w wymiarze ok 8 tys. Wójt prosi o udzielenie dotacji z budżetu gminy dotacji.  

Wiceprzewodniczący Rady Bartosz Derejczyk nadmienił, że te trzy kościoły otrzymały 

ogromne dofinansowania z Polskiego Ładu, ale też z dopłatą z budżetu gminy. Faktycznie 

proboszcz parafii Kije wystąpił o dotację do dokumentacji i właściwie tylko dlatego, że 

mieszkańcy samo uzbierali część kwoty, podjęliśmy decyzję o skierowaniu projektu pod 

obrady sesji. Radny zaznaczył, że kilka lat temu miał miejsce remont kościoła 

w Węgrzynicach.  Na ogromną pochwałę zasługują mieszkańcy, który praktycznie 

wykonali większość robót z własnych funduszy także. 

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak dodał, że w Skąpem mieszkańcy zebrali 100% 

kwoty na prace remontowe w kościele.  
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Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. W wyniku głosowania 

uchwała Nr VI/43/2024 została podjęta przy jednym głosie przeciw i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

h) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty 

budowlane przy zabytkowym kościele pw. Zwiastowania Najświętszej Maryi Panny 

w Pałcku” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków w ramach Wstępnej Promesy 

Nr RPOZ/2022/10223/PolskiLad. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/44/2024 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

i) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

o zmianie uchwały w sprawie przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. w sprawie 

przyznania dotacji na realizację inwestycji pn. „Roboty budowlane przy zabytkowym 

kościele pw. św. Jadwigi w Rokitnicy” z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

w ramach Wstępnej Promesy Nr RPOZ/2022/10243/PolskiLad. W wyniku głosowania 

uchwała Nr VI/45/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że chodzi o pomoc finansową 

w wysokości 50% do zadania odprowadzenia wody opadowej z drogi powiatowej 

w miejscowości Węgrzynice. Jest to miejsce zalewania posesji i faktycznie poważny 

problem dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. W wyniku 

głosowania uchwała Nr VI/46/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

k) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że dofinansowania dotyczy etatu 

inspektora wspomagającego powiatowego konserwatora zabytków.  Kwota 

dofinansowania przez gminę Skąpe została wyliczona z procentowych wartości ilości 

wpływających wniosków w poprzednim roku. Z naszej gminy było najmniej wniosków, 

a kwota dofinansowania to tylko 1.067 zł.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świebodzińskiemu. W wyniku 

głosowania uchwała Nr VI/47/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

l) Wójt Zbigniew Woch zabierając głos w kwestii energii odnawialnych przypomniał, jak 

wszyscy zderzyliśmy się przy okazji pandemii, czy szczególnie wojny w Ukrainie 

z drastycznymi podwyżkami prądu. Na kanwie między innymi tej sytuacji została 

uwypuklona kwestia naszych słabości energetycznych, polegających między innymi na 

tym, że zdecydowana większość energii elektrycznej w Polsce powstaje z węgla.  Niestety 

zważywszy i na politykę Unii i na oczekiwania społeczeństw poszczególnych państw 

w tym też Polski związane z ociepleniem klimatu, jest to dość kosztowne wytwarzanie 

prądu.  Jeśli w jakiejś dalszej perspektywie udział tej energii z węgla nie zostanie w sposób 

drastyczny zmniejszany, to będzie się wiązało z potężnymi kłopotami cywilizacyjnymi dla 

nas i finansowymi.  Na szczęście najważniejsze siły polityczne w Polsce dogadały się 

i podjęły działania związane z odblokowaniem OZE w Polsce. Żeby zapewnić poczucie 

bezpieczeństwa naszym dzieciom, naszym wnukom, Polska niewątpliwie musi mieć 

większy udział oze w miksie energii elektrycznej dostępnej dla mieszkańców. W związku 

z tym wiatraki czy fotowoltaika zaczynają się pojawiać w wymiarze planistycznym, 

koncepcyjnym w naszej przestrzeni. My oczywiście mamy różne poczucie estetyki i są 

być może tacy w naszym społeczeństwie, którzy mają głęboką świadomość, że to jest 
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niezbędne, a jednocześnie są bardzo konserwatywnie nastawieni, żeby tylko nie u nas.  

Jeśli takie inwestycje będą się pojawiać w naszej gminie, to będą w miejscach będących 

rzeczowym kompromisem pomiędzy naszymi potrzebami energetycznymi przyszłości, 

a tym żeby nasze środowisko, otoczenie, lasy nie zostały zaburzone w sposób gwałtowny 

i taki bardzo inwazyjny. Żeby nie było takiej sytuacji, że wyglądając przez okno albo 

wychodząc do swojego sadu za płotem, żebyśmy nie widzieli hektarów paneli 

fotowoltaicznych, albo żebyśmy nie widzieli wiatraków. W tej chwili została przyjęta ustawa 

normująca odległość minimum siedmiuset metrów. Aczkolwiek trwają prace, jeszcze nie 

skwitowane projektem ustawy, żeby tę odległość zmniejszyć do pięciuset metrów.  My 

musimy się skupić na tym, żeby lokalizować te przedsięwzięcia tak, aby ich inwazyjność 

przedsięwzięć nie była przez większość społeczeństwa bardzo negatywnie oceniana.  

W ostatnim czasie  w gminie spotykaliśmy się z trzema podmiotami, szczególnie na 

kanwie wniosków jakie zostały złożone o lokalizacje farm wiatrowych. Odległości tych 

zamierzeń od naszych zabudowań to jest kilometr i więcej. Województwo Lubuskie 

w pięćdziesięciu procentach jest zalesione i ciężko w takim wymiarze o znalezienie 

idealnej lokalizacji. Dlatego też znajdujemy kompromis, który powinien dać głębokie 

poczucie, że to co proponujemy jest do przyjęcia. To gwarantuje mieszkańcom te 

wszystkie, mityczne zdaniem wójta, uciążliwości z hałasem, z migotaniem, daje poczucie 

bezpieczeństwa energetycznego.  Wójt podkreślił, że przystąpienie do planu nie jest 

zobowiązaniem do jego uchwalenia. Procedura uchwalenia planu jest bardzo 

szczegółowa, kilkunastomiesięczna. W przypadku pojawienia się wątpliwości, czy obaw, 

o jakich nie mamy wiedzy dzisiaj czy nie mamy świadomości, nie mamy obowiązku 

uchwalenia planu.  

Wiceprzewodniczący Rady Bartosz Derejczyk  dodał, że nie jest tak, że na każdy wniosek 

podnosimy ręce i od razu chcemy tam lokalizować wiatraki czy panele. Te kwestie są 

analizowane w głębokim poczuciu funkcji, miejsca naszej gminy, ludzi i wartości 

mieszkańców. Podjęcie przystąpienie do planu nie obliguje jednoznacznie do jego 

wykonania i czas na konsultacje jeszcze na pewno będzie.  Zdaniem radnego 

nieprzystąpienie do oze na pewno uczyni nas biedniejszymi.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działki nr ewidencyjny 206, obręb Łąkie, gmina Skąpe. W wyniku 

głosowania uchwała Nr VI/48/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

m) Wójt Zbigniew Woch wyjaśnił, że jeśli proces legislacyjny przebiegnie bez 
poważniejszych zakłóceń, uzyskanie stosownych pozwoleń przez inwestorów także, cały 
proces budowania odpowiednich sieci w Polsce i tak dalej przebiegnie sprawnie bez 
zakłóceń to my mówimy o inwestycjach, które się mogą pojawić za siedem, osiem, 
dziesięć lat. Dlatego też nie ma to nic wspólnego z pogonią za pieniądzem. On na pewno 
z tych pieniędzy jako wójt nie będzie korzystał,  bo już nie będzie wójtem. Podejmujemy 
decyzje za przyszłe pokolenia, żeby dać im szansę. To nie jest kasa, to jest poczucie 
bezpieczeństwa, to jest stabilność i bezpieczeństwo dla tych wszystkich, którzy 
w przyszłości będą zarządzać gminą i będą zarządzać samorządami w Polsce.  
Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Skąpe dla lokalizacji elektrowni wiatrowych wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą w obrębie ewidencyjnym Rokitnica, Węgrzynice, Międzylesie, gmina 
Skąpe. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/49/2024 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

n) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie nabycia na rzecz Gminy Skąpe prawa własności lokalu mieszkalnego 
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położonego w budynku zlokalizowanym w Rokitnicy. W wyniku głosowania uchwała 
Nr VI/50/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

o) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie gminnych nieruchomości oznaczonych nr  
ewidencyjnymi 26/117 i 26/120 obręb Niesulice, prawem służebności gruntowej. W wyniku 
głosowania uchwała Nr VI/51/2024 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

p) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżaw w trybie bezprzetargowym na 
czas nieoznaczony. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/52/2024 została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

q) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia petycji. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/53/2024 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Wójt Zbigniew Woch poinformował, że radni przegłosowali petycję mieszkańców 
miejscowości Niesulice o konieczności, potrzebie wybudowania sali wiejskiej w tej 
miejscowości. Komisja skarg, wniosków i petycji zarekomendowała uznanie petycji za 
godną uwzględnienia. Petycja stwarza konieczność i przesłankę do ustalenia przez radę 
kolejności wybudowania świetlic w miejscowościach, które takowych nie posiadają. Na 
dzień dzisiejsze , na poziomie województwa nie ma wiedzy czy na tego typu zadania, na 
drogi będą środki z KPO. Mają odbywać się spotkania przedstawicieli rządu 
z samorządami. Zdaniem Wójta na następnym posiedzeniu komisji, dobrze byłoby  
wyłonić pierwszą miejscowość i przygotować się dokumentacyjnie. Wójt zachęca 
przedstawicieli tych miejscowości, które ewentualnie aspirują o tego typu przedsięwzięcie, 
żeby między sobą ustalili kolejność, a ewentualnie w przypadku niezadowolenia, 
mieszkańcy mogą podejmować jakieś działania naciskowe poprzez pisanie petycji. 

r) Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem uchwały 
w sprawie rozpatrzenia petycji. W wyniku głosowania uchwała Nr VI/54/2024 została 
podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

  
Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych. 
  Radna Katarzyna Koziarska  złożyła interpelację w sprawie naprawy drogi 
w Niesulicach i montażu progów zwalniających. 
  Radny Bartosz Derejczyk wniósł o konserwację drogi gminnej oraz przekazanie 
informacji o konieczności wymiany słupów energetycznych. 

Radny Mirosław Olczak interweniował w sprawie konserwacji cieku wodnego rzeki 
Jabłonna w Niekarzynie. 

 
Ad. 4 Zapytania sołtysów, mieszkańców i odpowiedzi na nie.  
 Nie zgłoszono. 
 
Ad. 5 Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  

W pierwszej kolejności Wójt odniósł się do zgłoszonych interpelacji.  
Odnośnie budowy drogi w Niesulicach stwierdził, że aktualnie wykonywana jest dokumentacja, 
która w budżecie wpisany ma termin do końca 2024 r. Nie wykonujemy tej dokumentacji po to, 
żeby ona sobie była tylko po to, żeby mieć już przygotowany dokument do ubiegania się 
o dofinansowanie. Zapewne będzie to duży koszt, bo dokumentacja dotyczy  nie tylko ulicy 
Słonecznej, ale także Kwiatowej, Zielnej i Spacerowej. W zasadzie będzie to jedyna 
dokumentacja na drogi gminne w gminie. Nie zapisujemy tego zadania jeszcze w budżecie, 
ponieważ nie znamy kosztów. Dopiero jak będzie dokumentacja to się pojawią koszty tego 
przedsięwzięcia. Sama dokumentacja to koszt ponad 40 tys. zł. Nie ma innych dróg gminnych, 
które mogłyby rywalizować z tą dokumentacją czyli nutka optymizmu dla tego przedsięwzięcia 
jest.  



7 
 

Jeśli chodzi o muldy,  to w Kalinowie już jest jedna, która zapewne w jakiś sposób zmniejszyła 
zjawisko szybkiego przejeżdżania. O potrzebie kolejnej powiadomimy zarządcę drogi 
tj. Starostwo Powiatowe.  
Interpelacja złożona przez radnego Olczaka zostanie przekazana do Wód Polskich. 

W dalszej kolejności Wójt Zbigniew Woch przedstawił szczegółowe informacje 
o realizowanych inwestycjach i swojej pracy w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 
w załączeniu do niniejszego protokołu).  

 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Damian Baranowski podziękował wszystkim zaangażowanym za organizację 
dożynek w Ołoboku. 

Wójt Zbigniew Woch również podziękował mieszkańcom Ołoboku i wszystkim tym, 
którzy przyczynili się do organizacji święta plonów. 

Radna Ilona Puchalska w geście podziękowania i docenienia starań i trudu 
zaproponowała zorganizowanie spotkania dla Pań zaangażowanych w przygotowanie 
wieńców dożynkowych. 
 
Ad 7. Przyjęcie protokołów z IV i V sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołów IV i V sesji. W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 Zamknięcie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zamknął 

VI sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 10.45. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Wiesław Zawiślak 

Protokolant sesji: 

Ilona Zalisz – inspektor 

 
 


